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Vraag om uitleg van de heer Jan Busselen aan mevrouw Ans Persoons, collegelid bevoegd voor 

Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: De VGC-subsidies aan de Brusselse socioculturele sector 

________________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

 

Na een gezamenlijke brief van 130 Brusselse middenveldorganisaties vorig jaar, heeft de VGC 

beloofd om haar subsidies aan deze sectoren met 3% te verhogen in 2022 en dat in 2024 nog eens te 

herhalen. Deze tegemoetkoming is ruim onvoldoende om de gestegen loonkosten en andere kosten te 

compenseren.  

 

Want op basis van de gegevens van Statbel1 vooruitzichten zou de gemiddelde jaarinflatie (nationaal 

indexcijfer der consumptieprijzen, NICP) in 2023 op 4,1 % en in 2024 op 3,9 % uitkomen, tegenover 

9,59 % in 2022 

 

Niet alleen stegen de lonen van alle gesubsidieerde organisaties met ruim 10 % vorig jaar. Voor de 

socioculturele sector en de zorg- en welzijnssector kwamen daar nog de loonsverhogingen bij die 

vervat zitten in de VIA 6-akkoorden. Intussen swingen ook energie- en andere werkingskosten de pan 

uit. Niet-indexering van structurele middelen via convenanten en meerjarige subsidies door de VGC 

vormt een zwaar knelpunt voor veel organisaties in het Brusselse werkveld. 

 

In een gesprek in mei 2022 bleek het VGC-college bereid om een structurele verhoging van 3% toe 

te kennen in 2022 aan alle organisaties die niet projectmatig gefinancierd worden. Deze middelen 

zouden worden toegekend vanuit het Brussels non-profitakkoord. Niet meer dan een druppel op een 

hete plaat. 

 

Mijn vraag is wat de impact hiervan is op het middenveld. Werd er personeel ontslagen? Is er sprake 

van personeelsvermindering? Zijn er projecten geschrapt? 

Zijn er investeringen en aankopen uitgesteld? 

Heeft de gebrekkige subsidiëring gezorgd voor de vermindering van de sociale impact van het 

Nederlandstalige werkveld?  

 

Uit het overleg met VGC kwam een nieuw scenario. De steden en gemeenten in Vlaanderen vroegen 

de Vlaamse regering om in 2023 en 2024 een extra toeslag van 3,5 % toe te kennen aan het 

steden/gemeentefonds. Dit bovenop de jaarlijkse indexering met 3,5 %. Als de Vlaamse Regering 

deze toeslag zou toezeggen, verbond de VGC zich ertoe om een deel van die extra middelen te 

besteden aan de noodlijdende Brusselse organisaties.  

Is die steun er uiteindelijk gekomen? Zo ja, aan welke organisaties? 

Zal u, gezien de aanhoudende inflatie in 2023, een toename in subsidies en toeslagen voorzien om te 

vermijden dat het middenveld nog meer afgeremd wordt in het uitvoeren van zijn maatschappelijke 

taak?  

 

Dank u voor uw antwoorden, 

 

Jan Busselen 

                                                           
1 https://www.plan.be/databases/17-nl-indexcijfer_der_consumptieprijzen_inflatievooruitzichten 

https://www.vvsg.be/nieuws/steden-en-gemeenten-trekken-aan-alarmbel-onze-reserves-zijn-bijna-op

